
Vos kan weer bestreden worden
in de provincie Utrecht met
ingang van 3 mei 2023

Provincie Utrecht – bestrijden vos vanaf 3 mei 2023
weer  jagen  op  de  vos  in  onze  provincie  voor  de
bescherming van de weidvogels en andere diersoorten.
Daarom heeft de provincie Utrecht toestemming gegeven
om op vossen te bestrijden.
 
Drie  grote  natuurorganisaties  zijn  het  niet  eens  met  die
toestemming en stappen weer naar de Raad van State.
De vos is een goede jager, daar hebben boeren en weidevogels
last van. Het dier jaagt op vogels, zoekt eieren en rooft
regelmatig kippenhokken leeg.
Reden voor de provincie om een nieuwe ontheffing te verlenen
die het jagen op vossen ‘s nachts toelaat.
Bij  Collectief  Eemland  zijn  ze  daar  blij  mee,  want  de
weidevogel zit in groten getale in de Eempolder. “En die moet
beschermd  worden.  Helaas  ten  koste  van  de  vos”,  vindt
gebiedscoördinator Wilhelm Bos. “Het is een prachtig beest,
dat vinden wij ook. En als het er één zou zijn hebben wij er
ook geen probleem mee, maar het zijn er gewoon te veel.”

Weidevogel beschermen
Vossen hebben geen natuurlijke vijanden en daardoor neemt de
populatie makkelijk per jaar met meer dan 200% toe. “Jonge
vossen gaan dan ook op zoek naar een eigen territorium en
trekken steeds vaker vanuit andere velden de polder in”, legt
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Bos uit. En daar hebben de boeren en de weidevogels volgens
het collectief flink last van. Als vossen jagen, hebben ze het
vaak op meerdere dieren gemunt. “Ze eten er maar één op, maar
doden  er  vaak  meerdere,  die  ze  dan  begraven.  Zoals
bijvoorbeeld  bij  een  kippenhok  of  een  nest.”
Het collectief Eemland, een organisatie bestaande uit boeren
uit het gebied, zet zich al jaren in voor het beschermen van
de weidevogel. “Daar zit de afgelopen jaren ook behoorlijk wat
geld in.” Met verschillende maatregelen is het gelukt om de
verschillende vogelsoorten te behouden, maar de vos gooit roet
in het eten.
 
 

Vossen  hebben  nog  een  maand  vrij  spel  in  de
Eempolder, dan komen de jagers
Om de weidevogels te beschermen gaf de provincie Utrecht een
ontheffing af, om ‘s nachts op de dieren te mogen jagen. De
rechter oordeelde in 2022 dat die ontheffing ongegrond was
omdat de Minister van Natuur en Stikstof niet bevoegd was om
de vos op de landelijke vrijstelling te plaatsen, waar de
minister het niet mee eens is en ook hoger beroep hiertegen
heeft aangetekend. Maar na aanpassingen kwam er een nieuwe
ontheffing van de provincie Utrecht die vanavond ingaat en het
jagen op de vos weer mogelijk maakt. Tot grote onvrede van
natuurorganisaties, die morgen tegenover de provincie bij de
Raad van State staat.

 

De jacht op de vos is een langslepend juridisch
gevecht  tussen  de  provincie  en  de
natuurorganisaties.
In de zomer van 2020 verleende het college van gedeputeerde
staten van Utrecht een ontheffing aan de faunabeheereenheid.
Daardoor mocht er ‘s nacht gejaagd worden op het roofdier in
bepaalde gebieden in de provincie.

Natuurorganisaties gingen tegen deze ontheffing in beroep en



in februari 2022 gaf de rechter de organisaties gelijk: de
provincie moest hun besluit aanpassen. In juni 2022 wilde de
provincie dat de rechter die uitspraak zou schorsen. Dat is
niet  gebeurd.  Daaropvolgend  heeft  de  provincie  een  nieuw
besluit genomen, met aanpassingen in de onderbouwing. Verder
laat de provincie wel in stand dat er op de vos gejaagd mag
worden. En die ontheffing gaat vanavond – 3 mei – in.

Het argument van de provincie voor de jacht op vossen is dat
ze  de  weidevogel  in  gevaar  brengen.  De  natuurorganisaties
vechten dit opnieuw aan en vragen bij de Raad van State om een
zogenoemde ordemaatregel. Dat betekent dat ze willen dat de
jacht wordt stopgezet, totdat de rechter met een definitieve
uitspraak komt.

 
 

Het collectief Eemland hoopt dat na morgen blijkt dat
er juist wel ‘s nachts op de dieren mag worden gejaagd.
“Dat  hoeft  wat  ons  betreft  niet  provinciebreed,  ze
veroorzaken namelijk lang niet overal overlast”, vindt
Bos. “In het natuurlijk territorium van de dieren valt
het heel erg mee, maar de grote populatie trekt dus de
polder op.”


